
Príhovor na Veľký piatok k VP, 18.4.2025

Ezechiel 18:32 – „Lebo nemám záľubu v smrti toho, kto musí zomrieť - znie výrok 
Hospodina, Pána. Obráťte sa a budete žiť!“.

Pašiový príbeh nás dnes priviedol až na Golgotu. Na miesto, kde sa odohrala tak silná 
udalosť, že sa zatriasla zem, zatmelo sa slnko, otvorili sa hroby. Dokonca nás privádza do 
chrámu, aby z nás urobil svedkom konca starého kultu, svedkov roztrhnutia chrámovej opony,
ktorá oddeľovala miesto obete za hriech ľudu od ostatného sveta. Verím, že mnohí, ktorí 
v tom čase stáli pod krížom, ale i mnohí v meste, boli preľaknutí a pýtali sa, čo sa stalo, resp. 
čo sa deje? Rozmýšľam, ako sa tváril veľkňaz pred roztrhnutou oponou? A pýtam sa aj nás 
všetkých dnes, tu v kostole, čo s nami robí smrť Božieho Syna? Ako prežívame túto chvíľu, 
keď si ju každoročne pripomíname?

Božie Slovo som dnes prečítala výnimočne zo Starej Zmluvy. Napriek tomu ale verím, že 
v sebe nesie posolstvo Veľkého piatku.

Tento verš nám totiž odhaľuje Boží charakter. Hovorí nám, že Pán Boh nemá 
potešenie v smrti hriešnika.  Na rozdiel od ľudskej túžby po pomste a satisfakcii 
(zadosťučineniu), Pán Boh túži po tom, aby sme vrátili k Nemu. Dnešný deň, dnešný 
pašiový príbeh, nám hovorí, že zo svojej strany Pán Boh urobil všetko pre to, aby nás 
zachránil – a to dokonca za cenu života svojho Syna.

Jadro a posolstvo Veľkého piatku je v slovách: „Obráťte sa a budete žiť“. Kríž nie je len

o smrti, ale je pozvaním k novému životu, ktorý prichádza cez pokánie a vieru. Cez 
pokánie, ktoré mení smerovanie môjho života, mení moje vnútorné nastavenie, mení moje 
konanie. A cez vieru, že to pokánie má a bude mať zmysel a že Ten, ktorému vyznávam svoje 
hriechy, má moc, ale aj túžbu, ich odpustiť. Že On má moc nad hriechom a zvíťazil nad jeho 
najmocnejšou zbraňou, ktorou je smrť. Viete, už dávno som prišla na to, že Pán Boh nečaká
na dokonalosť, On je dokonalý. To, na čo čaká, je moje a tvoje srdce, ktoré sa 
k Nemu obráti. 

Pán Boh berie hriech veľmi vážne. Ale ešte vážnejšie berie našu záchranu, záchranu 
každého človeka. Prorok Ezechiel nám zvestuje, že Hospodin nemá záľubu a nechce 
smrť hriešnika. Kristus, Boží Syn, ktorý sa sám vydal človeku do rúk, nám ukazuje, že 
Jeho Otec namiesto našej smrti prijíma smrť Nevinného, aby zachránil vinných. Ježiš na kríži 
je dôkazom pravdivosti slov Ezechiela, Pán Boh po tebe a mne túži, nechce našu smrť, ale 
chce nám darovať život. 

Ezechiel hovorí: obráťte sa – to znamená, NIE nájdite si cestu ku mne sami, ale 

odpovedzte na moju ponuku. Veľ ký piatok je Božia natiahnutá ruka. On hovorí: „Pozri, 
ako ďaleko som kvôli tebe zašiel. Až na smrť. Obráť sa ku mne, vráť sa ku mne!“ A viete, čo 
mňa na posolstve dnešného dňa fascinuje? Že táto ponuka, táto Božia natiahnutá ruka lásky, je
natiahnutá v ústrety každému človeku. Nikto nie je za hranicou Božej milosti. Božia 
natiahnutá ruka k človeku v golgotskom kríži hovorí celému svetu, že život, naplnený život, je
možný aj pre najväčšieho hriešnika. 

Dnešný deň nám kladie otázku: Prijmeš túto Božiu natiahnutú ruku lásky? Prijímaš 
obeť na kríži ako Boží dar daný práve tebe? Príbeh Veľkého piatku nie je len história, ale je to
pozvanie, ktoré platí aj dnes. Nebeský Otec nás nevolá k ľútosti nad rozliatym 



mliekom, ale k pokániu, k zmene smerovania nášho života, k obnoveniu vzťahu 
a života s Ním. 

Slovami proroka Ezechiela sme pozvaní k úprimnému pokániu, nielen slovami, ale celým 
našim vnútrom, našim srdcom – tam, kde sa láme naša pýcha, naša tvrdosť, naše výhovorky. 
Sme pozvaní k stolu Večere Pánovej, kde neprichádzame ako dokonalí, ale ako tí, ktorí si 
priznávajú potrebu milosti. Sme pozvaní do spoločenstva, kde Kristus rozlámal svoje telo 
a vylial svoju krv, aby sme my mohli žiť. 

Preto, ak dnes počuješ Jeho hlas, nezatvrdzuj svoje srdce. On ťa volá – k pokániu,
k životu a k stolu, ktorý pripravil On. Prijmi Jeho pozvanie. Obráť sa – a budeš žiť. 
Amen. 


